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Z A P I S N I K 

 

sa prve sjednice 

 

Odbora za nadzor nad istragama slučajeva ugrožavanja bezbjednosti novinara i medijskih kuća, 

održane 22. avgusta 2016. godine 

 

Sjednica je počela u 11  časova i 15 minuta. 

 Sjednici je predsjedavao Darko Pajović, predsjednik Skupštine Crne Gore.   

Sjednici su prisustvovali članovi Odbora: Marta Šćepanović, Milorad Vuletić, Goran Tuponja, 

Koča Pavlović, Srđan Milić i dr Izet Bralić.  

Sjednici nisu prisustvovali članovi odbora Andrija Popović i Emilo Labudović.   

Sjednicu su pratili predstavnici medija. 

Nakon što je predsjednik Odbora konstatovao da postoji kvorum za punopravno odlučivanje na 

sjednici je utvrđen sljedeći  

 

Dnevni red: 

1.  Izbor kopredsjednika Odbora  

2.  Tekuća pitanja 

 

1. PRVA TAČKA -  Izbor kopredsjednika Odbora 

 

Otvarajući sjednicu predsjednik  Skupštine Crne Gore podsjetilo je da je Skupština Crne Gore 

posebnom odlukom obrazovala Odbor za nadzor nad istragama slučajeva ugrožavanja bezbjednosti 

novinara i medijskih kuća na osnovu člana 82 stav 1 tačka 3 Ustava Crne Gore, Amandmana IV na Ustav 

Crne Gore i člana 33 stav 5 i 6 Poslovnika Skupštine Crne Gore. Odluka o obrazovanju ovog privremenog 

parlamentarnog odbora donijeta je na šestoj sjednici prvog redovnog ( proljećnjeg ) zasijedanja u 

2016.,godini dana 28. juna 2016. godine. Podsjetio je i na odredbe člana 2 kojima je propisano da će se 

Odborom predsjedavati po principu kopredsjedavanja – jedan kopredsjednik iz parlamentarne većine, a 

jedan iz opozicije, kao i na odredbe člana 4 Odluke koji se odnosi na zadatak Odbora. Zadatak Odbora je 

da  : analizira neriješene slučajeve nasilja nad novinarima i njima upućenih prijetnji uključujući ubistvo 

Duška Jovanovića 2004. godine, u cilju unapređenja istraga, identifikacije i privođenja pravdi ne samo 

počinilaca, nego i eventualnih naručilaca; analizira slučajeve zastrašivanja novinara i medijskih kuća koji 

mogu dovesti do jačanja autocenzure i ograničavanja prostora za istraživačko novinarstvo; daja preporuke 

za dalje djelovanje nadležnih organa; prati realizaciju datih preporuka; i doprinosi povećanju 

transparentnosti u procesima rasvjetljavanja svih slučajeva i rada nadležnih organa. 

Predložio je da Odbor izabere kopredsjednike Odbora. 

Poslanica Marta Šćepanović predložila je poslanika Milorada Vuletića za kopredsjedavajućeg iz 

parlamentarne većine. 

Poslanik Srđan Milić predložio je poslanika Koču Pavlovića za kopredsjedavajućeg iz opozicije. 

Odbor je jednoglasno, ( glasovima svih prisutnih poslanika - sedam ), izabrao Milorada Vuletića i Koču 

Pavlovića za kopredsjedavajuće Odboru za nadzor nad istragama slučajeva ugrožavanja bezbjednosti 

novinara i medijskih kuća. 

 

2. DRUGA TAČKA - Tekuća pitanja 

 

U nastavku rada Odbora, predsjednik Skupštine Darko Pajović naglasio je da sloboda novinara nije 

politička već i ljudska obaveza. Zastrašivanje novinara, napadi na medijske kuće i ubistvo Duška 
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Jovanovića 2004. godine su kamen o vratu demokratskim procesima u Crnoj Gori. Naglasio je da Crna 

Gora mora smoći snage da loše stvari koje su se dešavale u prošlosti mijenja u sadašnjosti i budućnosti. 

Izrazio je uvjerenje da je formiranje odbora korak u tom pravcu. 

Učestvujući u raspravi, poslanik Srđan Milić insistirao je da Odbor pribavi kompletnu dokumentaciju 

vezanu za rad Vladine Komisije za praćenje postupaka nadležnih organa u istragama slučajeva prijetnji i 

nasilja nad novinarima, ubistava novinara i napada na imovinu medija ( u daljem tekstu , Komisija). Odbor 

treba da konstatuje da u toj dokumentaciji postoji spisak i klasifikacija istraga povodom napada na novinare 

i imovinu medija, da su dokumentaciju dostavila osnovna državna tužilaštva,  Agencija za nacionalnu 

bezbjednost, Vrhovno državno tužilaštvo, ali ne i Uprava policije, pa u izvještajima o radu Komisije ne 

postoje podaci od Uprave policije. Imajući to u vidu i mogućnost javnih saslušanja treba, vrlo brzo pozvati 

predstavnike Uprave policije i predstavnike nadležnih tužilaštava. Ovo treba imati u vidu i zato što će nekim 

od sučajeva ugrožavanja novinara i njihove imovine  isteći rok koji obezjeđuje zastarjelost. Naglasio je da 

je Komisija identifikovala 14 slučajeva ugrožavanja novinara ili njihove imovine, kao i da je po prestanku 

rada Komisije bilo slučajeva o kojima nije na adekvatan način reagovalo ni tužilaštvo, ni Ministarstvo 

unutrašnjih poslova, odnosno policija. Saopštio je da će se lično fokusirati na utvrđivanje nalogodavaca 

ubistva Duška Jovanovića, pogotovo ako se ima u vidu da je bilo problema oko dostupnosti podataka  

Komisije koja se do kraja 2015. godine bavila istragama ugrožavanja bezbjednosti novinara. Izrazio je nadu 

da rad Odbora neće trpeti opstrukcije. Zamolio je za ubrzanu dinamiku rada Odbora, istakavši da Odbor, u 

25. sazivu, nema mnogo vremena za rasvjetljavanje i analizu neriješenih slučajeva nasilja na novinare. 

Poslanica Marta Šćepanović ocijenila je da Odbor ne treba da se oslanja na dosadašnji rad Komisije, 

navodeći da takav način rada nije dao opipljive rezultate.Ona smatra da je formiranjem Odbora i 

propisivanjem njegovih nadležnosti stvoren adekvatan model koji će pomoći da se rješavanje nerješenih 

slučajeva realizuje na najbolji mogući način. Izrazila je nadu da će Odbor  svojim  radom uticati na 

podizanje optužnica, možda i na hapšenja, i na intezivirane nove istrage. Saopštil je da se radi o problemu 

koji zahtijeva zajedički napor svih  članova Odbora i da je  stoga potreban timski rad. 

Kopredsjednik Odboru, Milorad Vuletić je sugerisao utvrđivanje neophodne dinamike i plana rada, 

kako bi što kvalitetnije obavio svoj zadatak. U tom kontekstu je pozdravio i podržao inicijativu da se od 

nadležnih organ i subjekata , u skladu sa zakonom, zatraže dokumenta i informacije od značaja za rad 

Odbora. Istakao je da su neophodni optimalni uslovi za postizanje opipljivih rezultata. Koliko Odbor u tome 

može uspjeti zavisiće od međusobne kooperacije članova Odbora, zajedničkog cilja – transparentnijeg, 

jasnijeg i konkretnijeg ukazivanja na probleme sa predlozima za njihovo rješavanje. Izrazio je nadu da će 

Odbor opravdati svoju funkciju i doprinijeti izvršenju zadatka zbog kojeg je obrazovan, zbog čega očekuje 

podršku i štampanih i elektronskih medija.  

Poslanik Izet Bralić, čestitajući kopredsjednicima,  izrazio je uvjernje da će Odbor imati uspjeha u 

radu u borbi protiv nasilja i zastrašivanja novinara. Naveo je da je zastrašivanje novinara karcinom društva 

za koji treba tražiti lijek, jer bez njega, ni Odbor niti Parlament u cjelini, ne mogu poslati pozitivnu poruku 

društvu niti kreirati sistem vrijednosti koji  se od Parlamenta očekuje. Dodao je da je na rukovodstvu 

Skupštine da Odboru dostavi početni materijal za rad. 

Kopredsjedavajući odboru, Koča Pavlović je kazao da je potebno da svi članovi Odbora intezivno 

rade zbog vrlo ograničenog vremena, dodajući da rad Odbora ne smije da bude politikantska predstava. 

Predložio je da Odbor što prije sasluša Vrhovnog državnog tužioca Ivicu Stankovića i Glavnog specijalnog 

tužioca Milivoja Katnića, povodom izvještaja nalaza nezavisne istrage o ubistvu Duška Jovanovića 2004. 

godine. Naveo je da su tvrdnje iznijete u izvještaju vrlo lako  provjerljive, a da  ih i danas može iznijeti, na 

sjednici Odbora ili na konferenciji za štampu. 

Poslanik Goran Tuponja izrazio je nadu da rad Odbora implicira zajedničko postupanje članova 

Odbora, bez obzira na političke razlike. Očekuje neselektivan pristup nadzoru nad istragama. 

Kopredsjedavaći Milorad Vuletić ponovio je insistiranje a utvrđivanju plana, dinamike i načina rada, 

vodeći računa da se skupštinski privremenni Odbor ne smije miješati u igerencije koje pripadaju ostalim 

granama vlasti. Ponovio je saglasnost sa predlozima da se pribavi neophodan početni materijal. U tom 

kontekstu je najavio da će se Odbor obratiti svim nadležnim organima da  relevatnu dokumentaciju dostave, 

a pozvao je i članove Odbora da pribave dokumentaciju koja je dostupna javnosti. 
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Zaključujući sjednicu predsjednik skupštie Darko Pajović je rekao da ne postoje prepreke da članovi 

Odbora dobiju dokumentaciju kojom  raspolaže Skupština. Izrazio je nadu da prepreka neće biti ni prilikom 

pribavljanja materijala kojim raspolaže Vladina Komisija za praćenje postupanja nadležnih organa u 

istragama slučajeva prijetnji i nasilja nad novinarima, ubistava novinara i napada na imovinu medija, čiji je 

mandat prestao krajem 2015. godine. Istakao je da su zastrašivanje novinara, napadi na medijske kuće i 

ubistvo Duška Jovanovića 2004. godine  »kamen o vratu« demokratskim procesima u Crnoj Gori. 

 

Sjednica je završena u 13.35 časova 

 

Za sekretarijat Odbora                                                                          KOPREDSJEDNICI  ODBORA 

 

Angelina Šaranović                                                    

                                                                                                              Milorad Vuletić 

 

  

                                                                                                               Koča Pavlović 

 


